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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare 
måndagen den 30 januari 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 1-14
2 Simon Johansson M JA §§ 1-14
3 Irma Görtz S JA §§ 1-14
4 Annette Sjöö S JA §§ 1-14
5

Magnus Cato S
Nej Maj Kalwa (S)

§§ 1-14
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 1-14
7 Olle Vikmång S JA §§ 1-14
8 Sara Perlman V JA §§ 1-14
9 Elin Melander V JA §§ 1-14
10 Marine Brunius V JA §§ 1-14
11 Nicklas Lundström V JA §§ 1-14
12 Niclas Clarén KD JA §§ 1-14
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 1-14
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 1-14
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 1-14
16 Sophia Jarl M JA §§ 1-14
17 Ingrid Cassel M JA §§ 1-14
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 1-14
19 Said Nison M JA §§ 1-14
20 Inger Petersson S JA §§ 1-14
21 Claes Nöid S JA §§ 1-14
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 1-14
23 Andreas Bohlin S JA §§ 1-14
24 Marcus Posada V JA §§ 1-14
25 Marie Matsson V JA §§ 1-14
26

Annika Kaiser V
Nej Lottie Broman 

(V) §§ 1-14
27 Tobias Holmberg V JA §§ 1-14
28 Simone Öhrn KD JA §§ 1-14
29 Juno Blom L JA §§ 1-14
30 Monica Holtstad L JA §§ 1-14
31 Reidar Svedahl L JA §§ 1-14
32 Patrik Palm M JA §§ 1-14
33 Olle Connman Ek M JA §§ 1-14
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

34 Joanna Sjölander M JA §§ 1-14
35 Christer Frey M JA §§ 1-14
36 Senad Mutic S JA §§ 1-14
37 Kikki Liljeblad S JA §§ 1-14
38 Henrik Pryssgård S JA §§ 1-14
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 1-14
40 Per Ziljat S JA §§ 1-14
41 Christian Widlund C JA §§ 1-14
42 Alexandra Asp C JA §§ 1-14
43 Kay Andersson C JA §§ 1-14
44 Markus Åkerman C JA §§ 1-14
45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 1-14
46 Annelie Johansson SD JA §§ 1-14
47 Clara Aranda SD JA §§ 1-14
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 1-14
49 Lena Hernqvist M JA §§ 1-14
50

Päivi Johansson M
Nej Conny Passmark 

(M) §§ 1-14
51 Per Helgesson M JA §§ 1-14
52 Charlize Ertaz M JA §§ 1-14
53 Göran Färm S JA §§ 1-14 Lena Lundman 

(S) §§ 1-14
54 Willy Flores S JA §§ 1-14
55 Louise Malmström S JA §§ 1-14
56 Alexander Winge S JA §§ 1-14
57 Jessica Svensson S JA §§ 1-14
58 Robert Nordman MP JA §§ 1-14
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 1-14
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 1-14
61 Linda Nilsson SD JA §§ 1-14
62 Zack Jacobsson SD JA §§ 1-14
63 Stefan Bergström SD JA §§ 1-14
64 Benny Sellborn SD JA §§ 1-14
65 Florian Aranda SD JA §§ 1-14
66 Filip Morell M JA §§ 1-14
67 Pär Österlund M JA §§ 1-14
68 Carina Melefors M JA §§ 1-14
69 Anders Magnusson M JA §§ 1-14
70 Ingela Ekberg S JA §§ 1-14
71 Joel Brånäs S JA §§ 1-14
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

72 Lena Wass S JA §§ 1-14
73 Mats Nilsson S JA §§ 1-14
74 Håkan Pettersson S JA §§ 1-14
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 1-14
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 1-14
77 Thomas Svensson SD JA §§ 1-14
78 Erik Johansson SD JA §§ 1-14
79

Linus Gistedt SD
Nej Peter Pöllä (SD) 

§§ 1-14
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 1-14
81 Jonny Modigh SD JA §§ 1-14
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 1-14
83 Ned Wallin M JA §§ 1-14
84 Åke Bjerselius M JA §§ 1-14
85 Anders Boqvist M JA §§ 1-14

Närvarande ersättare ej tjänstgörande 

Ersättare Parti
Kerstin Nordenberg M
Criss Hagfeldt M
Juris Irschs M
Eva-Britt Passmark M
Marcus Fägerstrand M
Christina Blomqvist M
Jeanette Södervall Thorn M
Anna Edebo C
Lina Cederlöf Lundgren C
Alexander Nejdemo L
Evelina Nejdemo Glad L
L M Cederblad KD
Ulla Lundström KD
Jan Malmberg S
Jörgen Drott S
Sara Stolt S
Tobias Sved S
Pernilla Axell S
Patrick Lindahl S
Paola Valdes Sala S
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Tim Björklund S
Anna-Lena Pettersson S
Lars Ellmark S
Seydi Barkarmo S
Christel Andersson MP
Jan Thilander MP
Wasuthida Pinsakulnee SD
Marianne Visti SD
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§ 1 Informationsärende

Information om brand och säkerhet
Kommunfullmäktige informeras om rutiner i händelse av brand eller 
annan fara. 
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§ 2 Information från kommunrevisionen
KS 2023/0027

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen.

Beskrivning av ärendet
Följande handlingar har inkommit till dagens sammanträde:

Grundläggande granskning av kultur- och fritidsnämnden, 
överförmyndarnämnden, vård- och omsorgsnämnden samt 
utbildningsnämnden.

Handlingarna biläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-01-
30.

Klas Corbelius från kommunrevisionen informerar kommunfullmäktige 
om granskningarna. 

___________________________________
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§ 3 Utökat äskande för Bråvalla byggnad 9
KS 2022/1261

Beslut
Kommunfullmäktige beviljar en tilläggsbudget på 9 500 tkr gällande 
Bråvalla byggnad 9.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja en 
tilläggsbudget på 9 500 tkr, vilket ger en total budgetram på 21 500 tkr 
gällande Bråvalla byggnad 9. Investeringen avser en om- och 
tillbyggnad av lokalen för Norrköpings gymnastikförening.

Norrköpings Gymnastikförening har i samarbete med kultur- och 
fritidskontoret letat efter lokaler som passar för truppgymnastik. I ett 
tidigare skede har det utretts möjligheter till inhyrning av externa lokaler 
men slutligen visade det sig att kommunägda lokalen Bråvalla byggnad 
9, efter viss om- och tillbyggnad var det lämpligaste alternativet. 

Norrköpings gymnastikförening har idag cirka 1 400 medlemmar och 
över 400 som står i kö, i huvudsak barn under 13 år. Norrköpings 
gymnastikförening tränar i huvudsak i kommunens idrottshallar. 
Verksamheten är idag främst förlagd i Källvindshallen som är en 
klassisk gymnastikhall med kulturminnesskydd. Hallen fungerar bra till 
vissa delar av verksamhetens grenar men uppfyller inte kraven för trupp, 
parkour eller tricking. Hallen är inte heller tillgänglig för de med 
funktionsvariationer. Utöver det för att skapa möjlighet att träna volter 
och nya program för deras medlemmar bokar föreningen ibland på 
helger in sig i andra hallar i bland annat Trollhättan, Linköping och 
Strängnäs. 

Bråvalla byggnad 9 var under Försvarets ägo en hall som nyttjades för 
simulatorer för piloter att träna i. Norrköpings kommun nyttjade under 
en period lokalen för lagerhantering av möbler. För att anpassa lokalen 
för gymnastikutövande krävs en om- och tillbyggnad vilken kommer att 
innefatta även hoppgropar med tillhörande funktioner. I övrigt krävs en 
uppdatering av installationer, ytskikt, ett nytt fläktrum samt ett 
kompletterande entresolbjälklag med anslutande hiss för att skapa en 
anläggning som är helt tillgänglig både för utövare och övriga besökare.
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Kultur- och fritidsnämnden har i sin driftbudget avsatt 1 450 tkr för 
inhyrning av lokaler för denna verksamhet. Budgetposten är uppdelad i 
två budgetposter om 850 tkr respektive 600 tkr där 850 tkr är kopplad 
till den redan beviljade investeringen om 12 000 tkr. Tilläggsäskandets 
kapital- och driftkostnader ryms inom den redan beviljade budgetramen 
600 tkr. 

Projektet samfinansieras med ett bidrag på 5 000 tkr som Norrköpings 
gymnastikförening ansökt om och fått beviljat från Allmänna 
arvsfonden. Bidraget avser att täcka kostnader som är specifika för 
denna verksamhet som till exempel hoppgroparnas inredning, 
gymnastikgolv med mera.. Allmänna arvsfondens investering är helt 
avgörande för att projektet ska genomföras. Föreningen har i samråd 
med Allmänna arvsfonden fått uppskov att nyttja pengarna då projektet 
har dragit ut på tiden.

En förprojektering genomfördes under våren 2021 och en förfrågan 
avseende en totalentreprenad gick ut hösten 2021. Inkomna anbud 
översteg budget och upphandlingen avbröts. Viss förändring av 
upphandling genomfördes och en ny förfrågan gick ut. Något lägre 
anbud inkom men inte inom budgetramen. Intresset från entreprenörer 
har varit lågt och vår bedömning är att projektering kommer vara färdig 
kvartal 2 år 2023. Därefter ställs en ny förfrågan ut.

Ekonomiska konsekvenser
Total budgetram för projektet ökar med 9 500 tkr, från 12 000 tkr till 
21 500 tkr. Kultur- och fritidsnämnden har i sin driftbudget avsatt 1 450 
tkr för inhyrning av lokaler för denna verksamhet. Avsättningen är 
uppdelad i två budgetposter om 850 tkr respektive 600 tkr där 850 tkr är 
kopplad till den redan beviljade investeringen om 12 000 tkr. 
Tilläggsäskandets kapital- och driftkostnader ryms inom den beviljade 
budgetramen 600 tkr. 

Om inte investeringen kan genomföras kommer föreningen även 
fortsättningsvis att behöva boka in sig på andra orter. Genomförs 
investeringen skapas förutsättningar för att bättre samla verksamheten 
och förhoppningsvis kunna avlasta andra lokaler där föreningen bedriver 
verksamhet, exempelvis i Navestadshallen.

Yrkanden
Niclas Clarén (KD) yrkar med instämmande av Christopher Jarnvall 
(SD) bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen. 
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger endast ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen. 

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (M. Nilsson)
Samhällsbyggnadskontoret (Å. Andersson)
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§ 4 Nämnd- och organisationstillhörighet för 
kommunens fritidsverksamhet för unga
KS 2022/0033

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Norrköpings kommuns fritidsverksamhet för unga flyttas från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden. Den 
förändring som avses är den verksamhet som idag i kommunen 
benämns tonårsverksamhet samt öppen 10-12 årsverksamhet.

2. Ansvar och drift av simhallarna i Skärblacka, Åby och Krokek 
överförs till kultur- och fritidsnämnden. 

3. Ovanstående förändring genomförs den 1 augusti 2023.

4. Beslut om omfördelning av budgetmedel med 15,8 miljoner 
kronor från utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden 
sker för fortsatt verksamhetsdrift och utveckling av ovan nämnda 
simhallar och av fritidsverksamheten.

5. I kultur- och fritidsnämndens reglemente införs skrivning om att 
nämnden ansvarar för fritidsverksamhet för ungdomar.

6. I utbildningsnämndens reglemente stryks skrivningen om att 
nämnden svarar för fritidsgårdar.

7. Utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag 
att återkomma med fördelning av hyreskostnader, 
kapitalkostnader och eventuella andra kostnader som inte ingår i 
beslutet avseende budget 2023.

8. Uppdrag till utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden 
att leverera ett sådant underlag, inklusive helårseffekt 2024 och 
framåt, i god tid inför budgetbeslutet i juni 2023.
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Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Elin Melanders (V) yrkande reserverar 
sig samtligt närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare från 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet, Senad Mutic (S) och Willy Flores (S). 

Sammanfattning
Norrköpings kommuns fritidsverksamhet för unga föreslås flyttas från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden. Den förändring som 
avses är den verksamhet som idag benämns tonårsverksamhet samt 
öppen 10-12 årsverksamhet. Även ansvar och drift av simhallarna i 
Skärblacka, Åby och Krokek föreslås överföras från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden. 

Förvaltningen gör bedömningen att en förändring av nämnd- och 
organisationstillhörighet för fritidsverksamheten har övervägande 
fördelar för målgruppen, för verksamheten och dess medarbetare samt 
för kommunens organisation vad gäller uppgift och ansvar att anordna 
en meningsfull och utvecklade verksamhet för unga utanför skoltid. 
Fritidsverksamhetens innehåll och syfte är vidare än skolans uppdrag 
och ansvarsområde. 

Vid en organisationsförändring renodlas utbildningsnämndens ansvar 
och uppdrag till det som är förknippat med skolans huvuduppgift enligt 
skollag och läroplan. Utbildningsnämndens ansvar och uppgift att utföra 
och fokusera på verksamhet inom kunskapsuppdraget, så även i 
fritidshem, blir därmed tydligare.

En fritidsverksamhet inom kultur- och fritidsnämnden bedöms ha större 
möjligheter att erbjuda och genomföra en flexibel verksamhet som i 
högre utsträckning uppfattas vara relevant och intressant för 
målgruppen. Fler samverkansmöjligheter med föreningslivet och 
civilsamhället tillförs, samtidigt som verksamheten ges möjlighet att 
vara mer närvarande där ungdomar finns. 

En förändring för med sig potential att genom samverkan med 
exempelvis fritidsledare, bibliotek, föreningsliv och övriga civilsamhälle 
nå längre i det trygghets- och demokratifrämjande arbetet. Att flytta 
fritidsverksamheten från utbildningsnämnden till kultur- och 
fritidsnämnden ger utrymme för en mer varierad och behovsinriktad 
verksamhet nära målgruppen. Kultur- och fritidskontorets samverkan 
med etablerade föreningar innebär också möjligheter till ett riktat arbete 
i bostadsområden, och genom föreningsbidrag och samverkan med 
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fritidsledare kan utanförskap motverkas genom att nya sammanhang 
erbjuds.

Vad gäller simhallarna i Skärblacka, Åby och Krokek bör dessa 
organisatoriskt flyttas då kultur- och fritidsnämnden är den nämnd som i 
allmänhet ansvarar för kommunens fritidsanläggningar. Ur styrnings-, 
ansvars- och driftperspektiv bör kultur- och fritidsnämnden svara även 
för de tre simhallarna.

Förändringarna enligt ovan föreslås genomföras den 1 augusti 2023. 
Ingen nämndförändring föreslås avseende verksamheten i fritidshem 
eller korttidstillsyn enligt LSS.

Beskrivning av ärendet

Bakgrund 
I december 2021 föreslog utbildningsnämnden kommunstyrelsen att 
utreda frågan om nämndtillhörighet, organisation och inriktning av 
fritidsgårdarnas tonårsverksamhet samt de tre simhallarna i Skärblacka, 
Åby och Krokek. Beslutet föregicks av ett utredningsarbete inom 
utbildningskontoret som i november lämnade utredning med förslag 
över fritidsgårdarnas uppdrag och verksamhet. Bland annat föreslogs att 
kommunstyrelsens kontor skulle utreda frågan om nämndtillhörighet, 
organisation och inriktning av tonårsverksamheten samt de tre 
simhallarna i Skärblacka, Åby och Krokek.

Den 10 januari 2022 beslutade kommunstyrelsen att lämna uppdrag till 
kommunstyrelsens kontor att utreda frågan. Kontoret genomförde 
utredning och tog fram förslag till vidare åtgärder samt en beskrivning 
av dagens fritidsverksamhet och organisation inom utbildningskontoret. 

Därefter genomfördes gemensam beredning av ärendet där 
kommunstyrelsens kontor, utbildningskontoret och kultur- och 
fritidskontoret deltog i beredningen. Den gemensamma beredningen 
resulterade i förslaget att flytta fritidsverksamheten från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden, samt att ansvar och 
drift av de tre simhallarna skulle överföras till kultur- och 
fritidsnämnden.

Kultur- och fritidsnämnden behandlade förslaget den 26 april 2022 och 
utbildningsnämnden den 28 april 2022. Båda nämnderna ställde sig 
bakom förslaget. 
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Kommunstyrelsen behandlade förslaget den 8 juni 2022. Styrelsen 
beslutade då att återremittera ärendet då kompletteringar önskades. 
Följande beskrivning angavs vid beslutet om återremittering:

1. Ärendet återremitteras för att kompletteras med 
konsekvensbeskrivningar av förändringen avseende 
barnperspektivet och ekonomiska konsekvenser. Det bör särskilt 
framgå hur åldersgruppen 10-12 år påverkas av att frivillig öppen 
fritidsverksamhet separeras från inskrivet fritidshem enligt 
skollagen, och då även synliggöra hur utbildningsnämnden arbetar 
för att öka inskrivningsgraden och förstärka fritidshemsverksamhet 
för åldersgruppen 10-12.

2. Återremissen bör även beskriva hur förankring av den kommande 
förändringen sker i personalgruppen; här avses främst ledningens 
åtgärder utöver vad som följer av facklig samverkan.

3. I samband med återremissen kan de förändringar som kultur- och 
fritidsnämnden och utbildningsnämnden beslutat om i punkten 1 d 
angående datum samt 2 b angående att beskriva samarbetet mellan 
skola och fritidsgårdar med fördel arbetas in.

De kompletteringar kommunstyrelsen beslutade om är framtagna och 
redovisas längre fram i denna tjänsteskrivelse.

Förvaltningens förslag gällande förändring av nämnd- och 
organisationstillhörighet
Förvaltningen föreslår att fritidsverksamheten överförs från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden, enligt följande:

 Norrköpings kommuns fritidsverksamhet för unga flyttas från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden. Den förändring 
som avses är den verksamhet som idag i kommunen benämns 
tonårsverksamhet samt öppen 10-12 årsverksamhet.

 Ansvar och drift av simhallarna i Skärblacka, Åby och Krokek 
överförs till kultur- och fritidsnämnden. 

 Förändringarna genomförs den 1 augusti 2023.

 Ingen nämndförändring föreslås avseende verksamheten i 
fritidshem eller korttidstillsyn enligt LSS.

Skäl och motiv till förändringen
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Här redovisas skäl och motiv till varför en förändring föreslås: 

 Förvaltningen gör bedömningen att en förändring av nämnd- och 
organisationstillhörighet för fritidsverksamheten har fördelar för 
målgruppen, för verksamheten och dess medarbetare samt för 
kommunens organisation vad gäller uppgift och ansvar att anordna 
en meningsfull och utvecklade verksamhet för unga utanför skoltid. 
Fritidsverksamhetens innehåll och syfte är vidare än skolans 
uppdrag och ansvarsområde.  

 Vid en organisationsförändring renodlas utbildningsnämndens 
ansvar och uppdrag till det som är förknippat med skolans 
huvuduppgift enligt skollag och läroplan. Utbildningsnämndens 
ansvar och uppgift att utföra och fokusera på verksamhet inom 
kunskapsuppdraget, så även i fritidshem, blir därmed tydligare.

 En fritidsverksamhet inom kultur- och fritidsnämnden bedöms ha 
större möjligheter att erbjuda och genomföra en flexibel 
verksamhet som i högre utsträckning är relevant och intressant för 
målgruppen. En nämnd- och organisationsförändring skulle 
resultera i nya sammanhang och kontaktytor för verksamheten, 
med fler möjligheter till att finnas närvarande där ungdomar finns. 

 Kultur- och fritidskontoret har många och starka kopplingar till det 
som sker på kvälls- och helgtid i kommunen, något som innebär 
möjligheter till utveckling av fritidsverksamhetens innehåll och 
utbud. 

 Kultur- och fritidskontorets nära kopplingar till föreningslivet och 
civilsamhället är något som fritidsverksamheten på olika sätt kan 
dra nytta av och utvecklas tillsammans med. Även samarbeten med 
näringsliv finns etablerade inom kultur- och fritidskontoret. 

 Kultur- och fritidskontorets samverkan med etablerade föreningar 
innebär möjligheter till ett riktat arbete i bostadsområden där 
behovet av aktiviteter för barn i åldersgruppen 10-12 är som störst. 
Genom föreningsbidrag och samverkan med fritidsledare kan 
utanförskap motverkas genom att nya sammanhang erbjuds. 

 Simhallarna i Skärblacka, Åby och Krokek bör organisatoriskt 
flyttas då kultur- och fritidsnämnden är den nämnd som i allmänhet 
ansvarar för kommunens fritidsanläggningar. Ur styrnings-, 
ansvars- och driftperspektiv bör nämnden då också svara för de tre 
simhallarna. 
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 Kommunens uppgift att verka för att alla barn ska ges möjlighet till 
skolbad kommer finnas kvar även om ansvaret för simhallarna förs 
över till kultur- och fritidsnämnden. Att öka simkunnigheten för 
alla barn oavsett geografisk hemvist eller skolform är ett fortsatt 
viktigt ansvarsområde.

Att flytta verksamheten till kultur- och fritidsnämnden möjliggör 
kvalitetsförbättringar i verksamheten samt större utbud av 
fritidsaktiviteter för målgruppen, enligt följande:

 En fritidsverksamhet organiserad inom kultur- och fritidskontoret 
har goda förutsättningar att finnas nära målgruppen och vara där 
aktuella händelser och arrangemang genomförs. Verksamheten 
skulle ha möjlighet att snabbt kunna samla resurser och krafter vid 
exempelvis oroligheter i kommunens geografiska delar. Det finns 
här potential att genom samverkan med exempelvis fritidsledare, 
bibliotek, föreningsliv och övriga civilsamhälle nå längre i det 
trygghets- och demokratifrämjande arbetet. Inom kultur- och 
fritidsnämnden finns utrymme för en mer flexibel, varierad och 
behovsinriktad verksamhet nära målgruppen. 

 Kultur- och fritidsnämndens ansvars- och verksamhetsområde har 
nära kopplingar till ungdomarnas vardagliga liv utanför skolan. 
Kultur- och fritidsnämndens verksamheter goda verktyg och 
möjligheter att föra ungdomarna vidare i livet mot nya intressen 
och nya områden. Vidare har kultur- och fritidskontoret bred 
kompetens och kan via deltagande i nationella nätverk på 
ungdomsområdet utöka inslagen av omvärldsspaning och lärande 
av andra kommuner. 

 I ett nationellt sammanhang är fritidsverksamhet för ungdomar 
vanligtvis organiserat inom kultur- och fritidsområdet och inte 
inom skolans område. Tjänstepersoner inom kultur- och 
fritidskontoret deltar i nationella nätverk inom fritidsområdet och 
har där med en ständig omvärldsbevakning av nyheter och 
forskning inom området.

 Vad gäller ansvaret för simhallarna innebär bad- och 
simhallsverksamhet ett stort ansvar. Medarbetare ska kunna utföra 
livräddning och ska regelbundet genomföra övningar, något som 
regelbundet ska följas upp av ansvarigt kontor och nämnd. Vid en 
förändring avser kultur- och fritidskontoret att säkerställa att 
verksamheten i simhallarna följer Svenska badmästarförbundets 
riktlinjer för säkert bad.
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 De nationella kontakterna och kompetensområdet för 
badverksamhet finns inom kultur- och fritidsområdet och inte inom 
skolans område. Exempel på kontakter och nätverk i 
sammanhanget är Sveriges fritids- och kulturchefers förening, 
Riksidrottsförbundet och Sveriges kommuner och Landsting.

Om fritidsverksamheten idag
Den fritidsverksamhet som kommunen ansvarar för och anordnar 
organiseras idag inom utbildningsnämnden. Undantag är verksamheten 
vid Stage Skandia som redan idag genomförs i samverkan med kultur- 
och fritidsnämnden. 

Ansvaret för verksamheten uttrycks i utbildningsnämndens reglemente 
där det framgår att nämnden har till uppgift att inom kommunen svara 
för fritidsgårdar samt annan pedagogisk verksamhet enligt 25 kap. 
skollagen, där i praktiken öppen fritidsverksamhet 10-12 år ingår som en 
del av flera.

Nedan beskrivs verksamheten och hur den är organiserad. I slutet av 
avsnittet redovisas ett antal bilder som illustrerar dagens organisation 
och hur verksamheten kan organiseras inom kultur- och fritidskontoret.

Verksamhet i fritidshem för barn i åldern 6-9 år 

Verksamheten i fritidshem omfattas av skollagens bestämmelser om 
fritidshem och undervisningen omfattas av läroplanen. Barn 6-9 år vars 
vårdnadshavare arbetar eller studerar har rätt till plats i fritidshem under 
vårdnadshavarens arbets- eller studietid. Fritidshemsverksamhet 6-9 år 
erbjuds på samtliga grundskolor och finns för elever som går i 
förskoleklass och i årskurserna 1-3. Elever 6-9 år som läser enligt 
grundsärskolans läroplan erbjuds fritidshemsverksamhet på samtliga 
grundsärskolor. Fritidshemmen har i allmänhet öppet vardagar mellan 
kl. 06.15 och 18.30. Den 31 juli det år eleven fyller 10 år sker idag en 
automatisk utskrivning från fritidshemsverksamheten 6-9 år. Barn vars 
vårdnadshavare är arbetssökande eller föräldralediga har möjlighet att 
delta i fritidshemsverksamheten 6-9 år upp till åtta timmar per vecka. 
Verksamheten föreslås inte överföras till kultur- och fritidsnämnden.

Verksamhet i fritidshem för barn i åldern 10-12 år, så kallad inskriven 
verksamhet 

Skollagen föreskriver att barn i åldern 10-12 år ska erbjudas verksamhet 
i fritidshem. För inskriven plats i 10-12 årsverksamhet gäller samma 
regler som för fritidshemsverksamhet 6-9 år. Vårdnadshavare ansöker 
om inskriven plats och placering sker på samma sätt som för fritidshem 
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6-9 år. Utbildningsnämnden fastställde 2021 målsättningen att andelen 
elever 10-12 år som har fritidshemsplats ska öka för att på sikt uppnå 
rikets snitt om cirka 20 procent. Utbildningskontoret har fått i uppdrag 
att ta fram en organisation för likvärdigt fritidshem med målsättningen 
att nå rikets snitt om andelen elever med fritidshemsplats. Verksamheten 
föreslås inte överföras till kultur- och fritidsnämnden.

Öppen fritidsverksamhet för barn i åldern 10-12 år, föreslås överföras 
till kultur- och fritidsnämnden

Barn 10-12 år som inte önskar plats i den inskrivna verksamheten 
erbjuds att spontant och utifrån önskemål delta i den öppna 
verksamheten. Verksamheten erbjuds till alla elever i kommunen och 
ingen ansökan krävs för deltagandet. Öppettiderna är eftermiddagar, 
exempelvis 13.30–17.00. Verksamheten håller öppet under lov- och 
studiedagar och deltagarna kan köpa mellanmål, på lov- och studiedagar 
även lunch. Verksamheten finns på kommunens fritidsgårdar och på ett 
antal grundskolor. Verksamheten föreslås överföras till kultur- och 
fritidsnämnden.

Tonårsverksamhet 13-19 år, föreslås överföras till kultur- och 
fritidsnämnden

Den så kallade tonårsverksamheten vänder sig till ungdomar från 
årskurs 7 och uppåt och utförs idag vid fritidsgårdar runt om i 
kommunen. Verksamheten är öppen under eftermiddagar, kvällar och 
helger enligt schema och innehåller utöver det aktiviteter som 
sommarcamp, matlagning, estetiska uttryckssätt, resor och fysiska 
aktiviteter, med mera. Stage Skandia erbjuder verksamhet för personer 
upp till 25 år. Inom kommunen finns idag tretton kommunala 
fritidsgårdar. Åtta av dessa finns i eller nära staden. Övriga finns i 
Skärblacka, Åby, Krokek, Svärtinge och på Vikbolandet. 
Tonårsverksamheten föreslås överföras till kultur- och fritidsnämnden.

Korttidstillsyn för personer i åldern 13-21 år enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS)

Barn över 12 år med funktionsnedsättning har rätt till korttidstillsyn 
utanför det egna hemmet. Korttidstillsyn enligt LSS regleras i Lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
Korttidstillsyn erbjuds före och efter skolans slut, under lovdagar, 
studiedagar och längre lov. Verksamheten utförs i samverkan med vård- 
och omsorgskontoret. Verksamheten föreslås inte överföras till kultur- 
och fritidsnämnden.
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Ansvar och drift för simhallarna Skärblackabadet Åbybadet och 
Råsslabadet i Krokek, föreslås överföras till kultur- och fritidsnämnden

Utbildningsnämnden och fritidsgårdsverksamheten ansvar för driften av 
simhallarna Skärblackabadet, Åbybadet och Råsslabadet i Krokek. 
Verksamheten föreslås överföras till kultur- och fritidsnämnden.

För mer information om dagens fritidsverksamhet och dess innehåll se 
utredningen från kommunstyrelsens kontor, sidorna 13-17 (KS 
2022/0033-3). Se även bilaga med bilder över fritidsorganisationen (KS 
2022/0033-13).

Så kan fritidsverksamheten för 10-12 år och uppåt komma att se 
ut efter en förändring
En framtida fritidsverksamhet där kultur- och fritidskontoret står för den 
öppna verksamheten kommer präglas av ett behovsinriktat arbete som 
utgår från en analys över målgruppens behov. I bostadsområden med 
många barn avser kontoret att tillhandahålla alternativ sysselsättning om 
sådan på förhand inte finns på plats. 

Kultur- och fritidskontoret har i dialog med de större föreningarna i 
kommunen lyft fram föreningarnas möjligheter att bedriva verksamhet 
för barn och ungdomar i målgruppen. Ett exempel på specifik aktivitet 
kan vara fritidsledare som tillsammans med idrottsutövare från en 
förening finns på plats i ett bostadsområde för att där skapa verksamhet 
för barn och ungdomar som har behov och intresse.

Även samverkan med organisationer och representanter för delar av 
civilsamhället förväntas leda till konkret verksamhet med aktiviteter. En 
rörlig och behovsinriktad verksamhet med god lokal samverkan som 
sätter barnens bästa i fokus är här en målsättning.

Andra viktiga delar och moment i fritidsverksamheten bör utformas 
utifrån de goda exempel på aktiviteter och inslag som finns i dagens 
fritidsverksamhet. Även barn och ungdomar i målgruppen har många 
förslag, initiativ och önskemål som bör tas tillvara på. 

Redovisning av kompletteringar efter kommunstyrelsens beslut 
om återremiss
De kompletteringar kommunstyrelsen beslutade om 8 juni 2022 är 
framtagna och redovisas nedan.

Barnperspektivet
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Den öppna fritidsverksamheten bygger helt och hållet på frivillighet hos 
besökaren. Möjligheten till att delta i fritidsverksamheten är inte riktad 
till en plats utan besöken kan ske i den verksamhet vars innehåll 
intresserar barnet och ungdomen.

I fritidsverksamheten är det viktigt att se barnet och ungdomen där den 
är, tillföra goda relationer som utvecklar och samtidigt skapar trygghet. 
Gemensamt för kultur- och fritidskontorets verksamheter är deltagande 
på frivillig basis och till detta styrkan i deltagarnas upplevelse av att få 
vara bra på något och att få lyckas. Kontorets verksamheter arbetar 
främjande och bidrar till djup mening i många människors liv. För barn 
och ungdomar kan det vara viktigt att tidigt få möta de verksamheter 
som kan ge detta, både inom kultur, idrott och friluftsliv.  

Vad gäller öppen fritidsverksamhet för barn 10-12 år är det enligt 
skollagen frivilligt för en kommun att erbjuda och anordna denna 
verksamhet. Den öppna fritidsverksamheten särskiljs från skolornas 
utbildning i fritidshem utifrån de lagkrav fritidshemmet har. Lagkravet 
innebär bland annat att det är lärare med lärarlegitimation som ska 
bedriva undervisning i fritidshemmet samt att verksamheten ska ledas av 
en rektor. Fritidsledarna som idag arbetar med den öppna 
fritidsverksamheten har inte den utbildning som enligt lag krävs för att 
arbeta i fritidshem. Vidare särskiljs fritidshemmet genom erbjudande av 
plats, lärmiljö samt elevens behov av särskilt stöd i sin utveckling. 

Utbildning i fritidshem är riktad till elever 6-12 år. För elever 10-12 år 
är det särskilt framskrivet att de som på grund av fysiska, psykiska eller 
andra skäl är i behov av sådant särskilt stöd i sin utveckling ska erbjudas 
plats i fritidshem. För att erbjudas en plats ansöker idag vårdnadshavare 
om plats i fritidshem via kommunens e-tjänst och betalar sedan för 
platsen. Barnet får sin fritidshemsplats där barnet går i skolan. 

Det är vårdnadshavaren som är direkt ansvarig för barnets möjligheter 
att delta i den utbildning som sker i fritidshemmet. Skolan kan, om det 
finns ett behov för barnets bästa, uppmana vårdnadshavare att ansöka 
om plats på fritidshemmet. 

Planer för att öka inskrivningsgraden

För att öka inskrivningsgraden på fritidshem kommer 
utbildningskontoret successivt utöka elevernas tillgång till plats i 
fritidshem för 10-12 åringar. Utökningen inleds läsåret 2023/2024 och 
utbildningskontoret gör bedömningen att arbetet med att öka andelen 
elever i fritidshem 10-12 år mot målsättningen rikssnitt om cirka 20 
procent kommer att ske succesivt under flera år. Utbildningskontoret 
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kommer tillsammans med skolornas rektorer inleda ett 
organisationsarbete under hösten 2022. 

Vid en ökning av inskrivningsgraden på fritidshem ökas volymen/antalet 
elever i verksamheten, vilket ekonomiskt regleras och ersätts vid 
ordinarie tilldelning av budgetmedel. Åldersgruppen 10-12 år förväntas 
öka inom fritidshem då nyttjandegraden enligt utbildningsnämndens 
beslut successivt ska öka för att ligga minst i nivå med rikssnittet.

Förankring i personalgruppen

Den utredning om fritidsgårdarnas uppdrag som utbildningskontoret 
genomfört presenterades för fritidsgårdarnas personal vid en 
arbetsplatsträff i december 2021. Även utredningen om nämnd- och 
organisationstillhörighet för kommunens öppna fritidsverksamhet för 
unga har presenterats för fritidsgårdscheferna. 

Under våren 2022 skapades en arbetsgrupp med representanter från 
utbildningskontoret och kultur- och fritidskontoret för att arbeta med 
planering av aktiviteter och tidplan.  Tid- och aktivitetsplan och övrig 
information om processen har regelbundet skickats till medarbetarna 
under maj och juni 2022 och kommer att fortsätta under hösten 2022. 
Regelbundna möten med föreståndarna på fritidsgårdarna har planerats 
in under hösten. 

Riskbedömningar på enhetsnivå och kontorsnivå har genomförts och 
kommer att uppdateras löpande.

Samarbete mellan skola och fritidsgård efter genomförd 
organisationsförändring

Dagens organisation där fritidsgårdarna finns inom utbildningskontoret 
innebär att upparbetade kanaler finns mellan skolpersonal och 
fritidsledare. Både utbildningskontoret och kultur- och fritidskontoret 
ser vikten av fortsatt samarbete och att bibehålla kontakten mellan de 
olika kontoren och yrkesgrupperna efter genomförd 
organisationsförändring. Vid en nämndförändring bör även relationen 
och samarbetet utvecklas så att det stämmer överens med de mål för 
verksamheten som tas fram inom kultur- och fritidsnämnden. 

För att fritidsgårdarnas främjande arbete skall synliggöras och 
nyttogöras i hela kommunen är det viktigt att kommunövergripande 
samarbeten finns, där just fritidsgårdarnas möjlighet i olika frågor tas 
tillvara på. Till exempel i det brottsförebyggande arbetet. I uppdraget att 
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skapa goda samhällsmedborgare sker samarbete både internt och med 
civilsamhället utifrån det unika områdets förutsättningar.

Reglementsförändringar
I utbildningsnämndens reglemente regleras uppgiften gällande 
fritidsverksamhet under första paragrafen, där det framgår att 
utbildningsnämnden har till uppgift att inom kommunen svara för 
fritidsgårdar och annan pedagogisk verksamhet enligt 25 kap. skollagen 
(2010:800). I skollagens 25 kapitel beskrivs bland annat att öppen 
fritidsverksamhet under vissa förutsättningar får erbjudas istället för 
fritidshem. 

Vid en förändring kompletteras kultur- och fritidsnämndens reglemente 
med skrivning om att nämnden ansvarar för fritidsverksamhet för 
ungdomar. I utbildningsnämndens reglemente stryks som konsekvens 
skrivning om att nämnden svarar för fritidsgårdar.

Ekonomiska konsekvenser vid en nämnd- och 
organisationsförändring
En flytt av kommunens öppna fritidsverksamhet för unga, från 
utbildningsnämnden till kultur- och fritidsnämnden, har ingen 
ekonomisk effekt om verksamheten bedrivs i samma form och med 
samma ambitionsnivå som idag.

En ambitionshöjning med fler inskrivna barn i fritidshem 10-12 år i 
framtiden kommer att innebära en kostnadsökning oberoende av 
organisatorisk tillhörighet. Ökade kostnader hanteras i respektive 
nämnds internbudget alternativt i kommunens övergripande 
budgetprocess.  

Budgetposter som berör grundskolans uppdrag kommer stanna kvar hos 
utbildningsnämnden, exempelvis extra medel för simundervisning och 
medel riktade mot övrig idrottsundervisning som Alla på Snö. Utöver 
det kommer den budgetpost som avser inskriven 10-12 årsverksamhet, 
det vill säga fritidshem, att vara kvar inom utbildningsnämnden. 

Fritidsgårdcheferna har haft ansvar tidigare där ny ansvarsfördelning 
och omorganisering sker inom utbildningskontorets verksamhet oavsett 
nämndtillhörighet. Dessa verksamheter som vid ett nämndbyte kommer 
vara kvar inom utbildningsnämndens verksamhetsområde med annan 
ledningsfunktion är korttidstillsyn enligt LSS, Alla Barn i Skolan 
(ABIS), Barn och Unga i Social Samverkan (BUSS) samt administration 
som rör de tre delarna. 
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Simhallarna Krokek och Åby har inga budgetmedel från 
utbildningsnämnden utan är självfinansierade. Simhallen i Skärblacka 
har fått driftmedel enligt avtal mellan utbildningsnämnden och kultur- 
och fritidsnämnden. Resten av simhallens kostnader finansieras av 
försäljningsintäkter.

I budget 2023 fördelas inom utbildningsnämndens verksamhet cirka 
15,8  mkr till tonårsverksamheten för perioden augusti till och med 
december. I summan finns ej kapitalkostnader och lokalhyra med. För 
helår motsvarar detta 33,1 mkr.

Det finns idag inom utbildningskontoret fyra enheter som har en 
organisation som innefattar de tre delarna fritidsverksamhet 10-12 år, 
tonårsverksamhet och korttidstillsyn. Personalen på dessa enheter kan 
idag ha sin tjänst fördelad mellan alla tre verksamheter. De fyra 
enheternas organisation och ekonomi bör ses över i särskild ordning vid 
byte av nämndtillhörighet.

Yrkanden
Elin Melander (V) yrkar med instämmande av Senad Mutic (S), Marie 
Matsson (V), Robert Nordman (MP), Willy Flores (S) och Nicklas 
Lundström (V) avslag till punkterna 1, 5 och 6 samt bifall till eget 
ändringsyrkande enligt nedan. 

att punkt 4 justeras så att enbart kostnaderna för drift och utveckling 
av simhallarna överförs. 

Maria Sayeler (S) yrkar med instämmande av Annette Sjöö (S), Said 
Nison (M), Sophia Jarl (M), Monica Holtstad (L), Ingrid Cassel (M), 
Alexandra Asp (C), Christopher Jarnvall (SD), Jenny Lisiderius (KD), 
Florian Aranda (SD) och Christian Widlund (C) bifall till liggande 
förslag från kommunstyrelsen samt bifall till följande tilläggsyrkande:

Två nya beslutssatser:
• Utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag 
att återkomma med fördelning av hyreskostnader, kapitalkostnader 
och eventuella andra kostnader som inte ingår i beslutet avseende 
budget 2023.

• Uppdrag till utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden att 
leverera ett sådant underlag, inklusive helårseffekt 2024 och framåt, i 
god tid inför budgetbeslutet i juni 2023.
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Nicklas Lundström (V) yrkar avslag till Maria Sayeler Behnams (S) 
tilläggsyrkande.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig även Eva-
Britt Sjöberg (KD), Roger Eklund-Åkesson (M) och Ned Wallin (M).

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger ett liggande förslag från kommunstyrelsen, ett avslagsyrkande 
av Elin Melander (V) gällande beslutspunkterna 1, 5 och 6, ett 
ändringsyrkande av Elin Melander gällande beslutspunkt 4 samt ett 
tilläggsyrkande av Maria Sayeler Behnam (S). 

Ordföranden ställer först proposition gällande beslutspunkterna 2 och 3 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande 
förslag från kommunstyrelsen. 

Därefter ställer ordföranden proposition gällande beslutspunkterna 1, 5 
och 6 och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag från kommunstyrelsen. 

Votering begärs

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla 
beslutspunkterna 1, 5 och 6 trycker på grön knapp (JA). Ledamöter som 
röstar om att avslå beslutspunkterna 1, 5 och 6 trycker på röd knapp 
(NEJ). Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp 
(AVSTÅR). 

Omröstningen utfaller med 72 röster om att bifalla beslutspunkterna 1, 5 
och 6 (JA, grön knapp) och 13 röster för att avslå detsamma (NEJ, röd 
knapp). Ingen ledamot avstod från att rösta. Hur var och en har röstat 
framgår av voteringsbilaga 4a. 

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
beslutspunkterna 1, 5 och 6 i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen. 

Ordföranden ställer därefter proposition gällande beslutspunkt 4 och 
ställer Elin Melanders (V) ändringsyrkande mot Maria Sayeler Behnams 
(S) bifallsyrkande till liggande förslag från kommunstyrelsen mot 
varandra. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med liggande förslag från kommunstyrelsen. Det innebär att Elin 
Melanders (V) ändringsyrkande avslås.
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Slutligen ställer ordföranden proposition gällande Maria Sayeler 
Behnams (S) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller 
tilläggsyrkandet.  

___________________________________
Sänt till: 
Kommunstyrelsens kontor (J. Jonsson, M. Norman)
Kultur- och fritidskontoret (M. Modig, H. Ziarat Zadhe, L. Brattgård)
Utbildningskontoret (S. Lindén, M. Svalin, A. Bergstrand, F. 
Kunushevci, E. Alneberg)
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Voteringsbilaga 4a

Nämnd- och organisationstillhörighet för kommunens 
fritidsverksamhet för unga.

JA 72 
NEJ 13 
AVSTÅR 0 
TOTALT 85

Följande personer har röstat JA (grön knapp) 
Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Maj Kalwa (S), Conny Passmark (M), 
Inger Petersson (S), Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), Andreas Bohlin 
(S), Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Ann-Christine 
Nordqvist (S), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas 
Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel 
(M), Roger Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Irma Görtz 
(S), Claes Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Simone Öhrn (KD), Juno 
Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek 
(M), Said Nison (M), Joanna Sjölander (M), Christer Frey (M), Kikki 
Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per Ziljat (S), Fredrik Bergqvist (L), 
Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), 
Lena Hernqvist (M), Per Helgesson (M), Charlize Ertas (M), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström(S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Kay Andersson (C), Markus Åkerman 
(C), Alexandra Asp (C), Zack Jacobsson (SD), Stefan Bergström (SD), 
Annelie Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Filip Morell (M), Pär 
Österlund (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson (M), Ingela 
Ekberg (S), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats Nilsson (S), Christian 
Widlund (C), Linda Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas 
Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny  
Modigh (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Åke Bjerselius (M), 
Anders Boqvist (M), Simon Johansson (M). 

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Lottie Broman (V), Willy Flores (S), Sara Perlman (V), Nicklas 
Lundström (V), Marcus Posada (V), Marie Matsson (V), Tobias 
Holmberg (V), Senad Mutic (S), Ingemar Hillerström (MP), Hedda 
Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Robert Nordman 
(MP). 
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§ 5 Delårsrapport 2022 för Kommunalförbundet 
Räddningstjänsten Östra Götaland och 
Samordningsförbundet Östra Östergötland
KS 2022/1259

Beslut
Kommunfullmäktige noterar delårsrapporterna 2022 för 
Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Götaland samt 
Samordningsförbundet Östra Östergötland.

Beskrivning av ärendet
Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Götaland 

Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Götaland har lämnat 
delårsrapport per den 31 augusti 2022. 

Revisorernas samlade bedömning är att de inte kan bedöma resultatet i 
delårsrapporten med avseende på såväl finansiella mål som mål för 
verksamheten, eftersom det saknas finansiella mål och mål för 
verksamheten inte presenteras med förväntad utveckling. 

Samordningsförbundet Östra Östergötland 

Samordningsförbundet Östra Östergötland har lämnat delårsrapport per 
den 30 juni 2022. 

Revisorerna anser att måluppfyllelsen bör beskrivas tydligare och att 
prognostiserad måluppfyllelse bör mätas och kommenteras i 
målbeskrivningen. Revisorerna kan inte bedöma uppnådd 
måluppfyllelse avseende verksamhetsmålen. 

Gällande de finansiella målen anser revisorerna att delmål 2 och 3 är 
uppfyllda men att delmål 1 är svårt att bedöma.

Ekonomiska konsekvenser
Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser. 
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___________________________________
Sänt till:
Kommunrevisionen
Räddningstjänsten Östra Götaland
Samordningsförbundet Östra Östergötland
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§ 6 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
KS 2023/0025

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Inga frågor har inkommit till dagens sammanträde.

___________________________________
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§ 7 Interpellation från Robert Nordman (MP) gällande lag - 
Kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete
KS 2023/0012

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) lämnade den 3 januari interpellation om 
kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete, bilaga § 7a. 

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 7b. 

___________________________________
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Bilaga § 7a
Interpellation gällande lag Kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete 

I december 2019 inleddes utredning med syfte att i lagstiftning 
tydliggöra kommuners ansvar för det brottsförebyggande arbetet. 

Nu, efter beslut av regeringen i december 2022, lägger den nya 
regeringen fram den proposition som följt av utredningen. Lagen ska 
träda i kraft i juli 2023, och har alltså varit på gång under en längre tid – 
det är inget som kommit plötsligt. 

I Norrköping har vi under en längre tid arbetat brett med 
brottsförebyggande och trygghetsskapande. Vi har bland annat 
identifierat och engagerat flera relevanta aktörer även utanför 
kommunens egen organisation. 

Länsstyrelserna kommer få uppdrag att vara operativt stöd, vilket torde 
förenkla för olika kommuner att lära av och kanske till och med stötta 
varandra eftersom personer flyttar mellan eller verkar i olika kommuner.

Den kommande lagstiftningen väcker följande frågor: 

1) Hur har dialogen hittills med Länsstyrelsen sett ut vad gäller vilket 
operativt stöd de vill kunna ge? 

2) Hur långt har kommunens politiska ledning kommit i att förbereda 
inför att denna lagstiftning träder i kraft? 

3) Har ni i kommunens politiska ledning analyserat hur den nya lagen 
kommer påverka det brottsförebyggande arbetet som redan sker?

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 7b
Svar till Robert Nordman (MP) på ställda frågor 
 
1) Hur har dialogen hittills med Länsstyrelsen sett ut vad gäller 

vilket operativt stöd de vill kunna ge? 

Länsstyrelsen håller just nu på att rekrytera ytterligare en 
brottsförebyggande samordnare för att kunna möta kommunernas behov 
kopplat till den nya lagstiftningen. Därför är processen inte är färdig än. 
Någon dialog om huruvida Länsstyrelsen kommer att bidra med något 
operativt stöd och hur detta stöd i sådana fall kommer att se ut, har 
därför inte förts. Däremot har kommunen en kontinuerlig och nära 
samverkan med Länsstyrelsen i det brottsförebyggande området, 
framförallt via forum som ”Östergötland tillsammans mot brott” 
(ÖTMB) och Regionala brottsförebyggande rådet (RegBrå). Genom 
dessa forum ges kommuner i länet möjlighet att dela erfarenheter och 
sprida kunskap inom det brottsförebyggande området. Länsstyrelsen 
stödjer således kommunernas brottsförebyggande arbete genom att 
erbjuda kompetensutveckling, metod- och processtöd och 
nätverksträffar inom det brottsförebyggande området, däribland 
information och stöd kopplat till den nya lagstiftningen.

2) Hur långt har kommunens politiska ledning kommit i att 
förbereda inför att denna lagstiftning träder i kraft? 

I Norrköpings kommun finns sedan en längre tid tillbaka en upparbetad 
organisation för det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet – 
strukturen i denna organisation håller på att ses över bland annat för att 
kunna möta den nya lagstiftningen. I denna organisation ingår ett lokalt 
brottsförebyggande råd (NoBrå) som i januari 2022 förstärktes genom 
en politisk sammansättning där ledamöterna i rådet är ordförande och 
2:e vice ordförande från fem olika nämnder (kommunstyrelsen, 
samhällsplaneringsnämnden, utbildningsnämnden, socialnämnden och 
kulturoch fritidsnämnden). Det som lagen kräver kan delas upp i två 
olika delar. Den första delen handlar om att det brottsförebyggande 
arbetet ska bedrivas kunskapsbaserat, det vill säga kommunen ska ta 
fram lägesbilder som omfattar kartläggning, orsaksanalys och 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 33(52)

2023-01-30
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

information om förutsättningar att förebygga brottsligheten – detta ska 
ske i samverkan med lokalpolisområdet. Den andra delen handlar om att 
det ska finnas organisatoriska förutsättningar och i detta inryms att det 
ska finnas ett lokalt brottsförebyggande råd, en samordnarfunktion för 
arbetet och samverkansöverenskommelser att utgå ifrån. Vad gäller den 
samordnarfunktion som lagen kräver har kommunen sedan tidigare haft 
en person som arbetat med brottsförebyggande frågor, men bara som ett 
av flera ansvarsområden i en heltidstjänst. I februari 2022 förstärkte 
kommunen med en heltidstjänst, en trygghetssamordnare, kopplad till 
området. I tjänsten ingår bland annat att driva det lokala 
brottsförebyggande arbetet framåt. Rent konkret har detta inneburit att 
trygghetssamordnaren varit processledare i arbetet med att ta fram en ny 
samverkansöverenskommelse, en ny handlingsplan samt ett nytt 
medborgarlöfte mellan Norrköpings kommun och lokalpolisområde 
Norrköping. I Trygghetssamordnarens tjänst ingår också att driva 
kommunens EST-arbete (Effektiv samordning för trygghet) framåt. Det 
innefattar dels en operativ del där kommunen ansvarar för att 
sammanställa lägesbilder och i samverkan med bland annat 
lokalpolisområdet besluta, verkställa och följa upp åtgärder och dels en 
mer strategisk del som innebär utveckling av metoden kopplat till 
organisation och representation m.m.

3) Har ni i kommunens politiska ledning analyserat hur den nya 
lagen kommer påverka det brottsförebyggande arbetet som 
redan sker? 

Som vi bedömer det kommer den nya lagen inte att påverka det 
brottsförebyggande arbete som redan pågår utan snarare förstärka vikten 
av att bibehålla och utveckla detta arbete. Vidare ser vi en möjlighet i att 
den nya lagstiftningen bidrar till att det brottsförebyggande arbetet ges 
samma prioritet som andra kommunala, redan lagstadgade, frågor. 
Förhoppningen är också att den nya lagstiftningen kommer att förstärka 
de som redan arbetar brottsförebyggande eftersom att de får ett tydligare 
mandat för arbetet – något som i sin tur öppnar för möjligheten att det 
brottsförebyggande arbetet/perspektivet genomsyrar alla kommunala 
verksamheter. 

Sophia Jarl 
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 8 Interpellation från Annette Sjöö (S) om en 
tråkigare stad
KS 2023/0058

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet
Annette Sjöö (S) lämnade den 16 januari interpellation om en tråkigare 
stad, bilaga § 8a. 

Reidar Svedahl (L), kommunalråd med ansvar för kulturfrågor, besvarar 
interpellationen, bilaga § 8b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanter och interpellerad även Nicklas Lundström (V), Senad 
Mutic (S), Per Ziljat (S), Sophia Jarl (M), Robert Nordman (MP), Olle 
Vikmång (S), Maria Sayeler Behnam (S), Alexander Winge (S), Eva-
Britt Sjöberg (KD), Willy Flores (S), Monica Holtstad (L), Gunilla 
Hellberg (SD), Louise Malmström (S), Hedda Ottesen (MP), Andreas 
Bohlin (S) och Kikki Liljeblad (S).

___________________________________
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        Bilaga § 8a

Interpellation om en tråkigare stad
I samband med valet kunde vi i intervjuer med Sophia Jarl ta del av 
visionen att Norrköping skulle komma att bli en tråkigare stad. Exempel 
som lyftes var att en populär bastu som gick med ett litet överskott. 
Dessutom skulle man lägga ner en kommunal biograf som har en viktig 
funktion för filmnäringen och minska finansieringen av våra 
kulturinstitutioner. Under 2022 förstärktes även Norrköpings filmfond 
med 10 miljoner extra, något som moderaterna röstade emot vid varje 
beslutstillfälle. 

Kulturen, idrotten och möjligheten till friluftsliv är viktigt för 
Norrköping och Norrköpingsborna. Jag skulle rent av vilja påstå att den 
är en stor del av vår kommuns identitet. Kulturen och idrotten har sedan 
långt innan både vi och våra föräldrar föddes spelat en stor roll för 
Norrköpingsborna. Tillit och trygghet skapas när människor möts. 
Kulturen har därför ett egenvärde, men är den också viktig för att vidga 
vyer, ge utrymme för kreativitet och föra samman människor med olika 
bakgrunder. Lika viktig är idrotten, från allas möjlighet att röra på sig 
till elitidrottare vars framgångar vi är många som gläds åt och inspireras 
av. 

Därför är den vision om en tråkigare stad som Sophia Jarl gav uttryck för 
oroande. 

Min fråga till ansvarigt kommunalråd blir därför vilka prioriteringar 
M/SD-styret avser genomföra för att göra Norrköping till en tråkigare 
stad. 

Annette Sjöö (S), 2 vice ordförande i kultur och fritidsnämnden. 
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        Bilaga § 8b

Svar till Annette Sjöö (S) om en tråkigare stad 
Annette Sjöö (S) har inkommit med en interpellation som behandlar 
ämnet om vilka prioriteringar den politiska ledningen i Norrköping ämnar 
göra. 

I oroliga och kärva ekonomiska tider när många påfrestande faktorer 
såsom hög inflation, vikande skatteunderlag och demografiska 
utmaningar både är här och stundar framöver så är det Borgerlig 
samverkans fasta ståndpunkt att all fokus måste ligga på att värna och 
säkerställa de kommunala kärnverksamheterna och kommunens primära 
uppgifter. Däribland kan nämnas centrala delar av samhällskontraktet som 
utbildningssektorn, omsorgen av våra äldre och trygghet på gator och torg 
med mera. 

För att tydliggöra Borgerlig samverkans inställning ytterligare när det 
gäller prioriteringar och kommunens ekonomiska hushållning vill jag 
passa på att citera ett par stycken från vårt politiska program för 
mandatperioden Frihet och ansvar – borgerlig samverkan för Norrköping: 

”För Borgerlig Samverkan handlar ansvarstagande för ekonomin om att 
skattebetalarnas pengar ska användas till kommunens kärnverksamheter 
och stärka människors möjligheter till egenmakt. Välfärden i form av 
barnomsorg och utbildning, vård- och omsorg samt gemensam 
infrastruktur och en effektiv förvaltning av offentliga tillgångar ska alltid 
värnas.

En hållbar kommunal ekonomi präglas av långsiktighet där intäkter och 
kostnader är i balans över åren. Intäkterna ska öka genom att fler arbetar 
och bidrar. Hög kommunalskatt slår hårdast mot låg- och 
medelinkomsttagares plånböcker och minskar den lokala efterfrågan av 
varor och tjänster. Därför är ett högre skatteuttag negativt för det lokala 
näringslivet och riskerar därmed arbetstillfällen. Skattekronan ska alltid 
satsas där den gör mest nytta och användas så kostnadseffektivt som 
möjligt. 
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Ekonomiska resurser ska i första hand prioriteras ut i verksamheterna och 
inte ligga centralt i förvaltningen. Då får människor större inflytande och 
ansvar för de beslut som rör dem, och det möjliggör bättre kontroll och att 
pengarna gör störst nytta. 

Norrköpings kommun står inför stora utmaningar framöver vilket ställer 
större krav på styrning och uppföljning av sambandet mellan resurser, 
prestationer, resultat och effekter i verksamheterna. Det ställer också krav 
på prioriteringar, effektivisering och förnyelse av verksamheterna. 
Kommuninvånarnas skattemedel ska hanteras med respekt och investeras 
där de gör mest nytta för medborgarna.” 

För att lugna interpellanten så kan jag även uppge att nämnda politiska 
program även innehåller en ambitiös målsättning när det kommer till 
exempelvis kultur-, idrotts-- och fritidsområdet. Det handlar om bland 
annat att prioritera barn- och ungdomsverksamhet, jämställd idrott, 
värnande av bibliotekens grunduppdrag, stärka det fria kulturlivet med 
mera. Åtgärder som säkerställer att Norrköping nu och fortsatt kommer 
vara en attraktiv stad för befintliga som för blivande invånare.

I kombination med ett vårt starka fokus och säkerställande av en robust 
kommunal kärnverksamhet så slår vi vakt om Norrköping som en stad 
som attraherar människor, företag och investeringar. Och där varje 
skattekrona används där den ger mest nytta tillbaka för medborgarna. 

Om redogjord hållning kommer leda till att någon befintlig kommunal 
funktion, såsom en kommunal bastu eller dylikt, försvinner så går det inte 
att utesluta. Och kanske kommer somliga anse att vissa beslut medför att 
Norrköping blir en något tråkigare stad, men jag tror desto fler 
sympatiserar med en prioritering av våra ändliga resurser att säkerställa en 
stabil välfärdskärna och kommunal verksamhet som går att lita på. Detta 
är Borgerlig samverkan en garant för.

Reidar Svedahl 
Kommunalråd med ansvar för kulturfrågor
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§ 9 Interpellation från Maria Sayeler Behnam (S) om 
den uteblivna personalfesten
KS 2023/0059

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet
Maria Sayeler Behnam (S) lämnade den 16 januari interpellation om den 
uteblivna personalfesten, bilaga § 9a. 

Eva-Britt Sjöberg (KD), ordförande i personalutskottet, besvarar 
interpellationen, bilaga § 9b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanter och interpellerad även Nicklas Lundström (V), Marie-
Louise Jonander (S), Åsa Sköldestig (S), Jessica Svensson (S), Christian 
Widlund (C), Christopher Jarnvall (SD), Senad Mutic (S), Ned Wallin 
(M), Monica Holstad (L), Olle Connman Ek (M), Marie Matsson (V), 
Sophia Jarl (M) och Alexandra Asp (C).

___________________________________
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        Bilaga § 9a

Interpellation om den uteblivna personalfesten
Norrköpings kommun har under ett antal mandatperioder bjudit 
personalen på en stor aktivitet eller fest för att uppmärksamma det arbete 
de gjort. Det har varit en angelägen aktivitet som har varit uppskattad av 
medarbetarna, dessutom finns det pengar avsatta för en sådan aktivitet 
sedan tidigare. 

I det läge vi nu befinner oss, efter flera år av pandemi, nedstängningar och 
en väldigt ansträngd situation i många av kommunens verksamheter 
känns det angeläget att vi kan fullfölja det vi beslutat. Personalen har 
under de senaste åren gjort en heroisk insats och ställt upp trots ett väldigt 
ansträngt läge och trots att många varit på gränsen till utslitna. Därför 
känns det väldigt angeläget att vi kan visa den uppskattning personalen 
förtjänar.
 
Därför blev det olyckligt när vi i media fick ta del av att personalfesten 
stoppats av den nya majoriteten, något som senare förnekades med 
hänvisning till att man ville göra om aktiviteten. 

Därför blir mina frågor: 
– Vad är orsaken till att personalfesten stoppats? 
– Kommer den nya majoriteten planera för en ”ny” personalfest och när 
blir den av? 

Maria Sayeler Behnam (S), oppositionsråd
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Bilaga § 9b

Interpellation ställd till kommunledningen av Maria Sayeler 
Behnam (S) med anledning av att personalfesten inte 
kommer äga rum 2023

Bakgrund
Interpellanten pekar på att den personalfest eller likande aktivitet som 
Norrköpings kommun utifrån arbetsgivarperspektivet har anordnat för 
kommunens anställda har ställts in år 2023 trots att det är välbehövligt 
med uppskattning till varje enskild medarbetare efter pandemiåren. 
Borgerlig Samverkan instämmer att medarbetare i Norrköpings kommun 
förtjänar uppskattning för väl utfört arbete både under pandemiåren men 
också i vanliga fall. 

Däremot är personalfesten ett koncept som inte alla medarbetare väljer 
att ta del av. Vi vill som arbetsgivare pröva ett annat sätt att visa vår 
uppskattning och som möjliggör för fler att ta del av det.

Vårt förslag 
Borgerlig Samverkan har istället valt att lägga de avsatta pengarna för 
personalfesten på att upphandla möjlighet till restaurangbesök eller 
catering av mat till olika arbetsplatser där chefen får i uppdrag att 
samordna detta för sina anställda. På så vis hoppas vi att fler 
medarbetare kommer få ta del av sin belöning på det sätt de helst 
föredrar. 

Förslaget är just nu under upphandling för att få avtal på plats som 
cheferna kan nyttja för sina anställda. Avtalen bör vara på plats i början 
på mars, så restaurangbesök alternativt catering till arbetsplatsen bör 
kunna erbjudas de anställda under våren.

Avslutningsvis 
Borgerlig Samverkan ser detta alternativ med en middag som erbjuds 
alla anställda, antingen på restaurang eller caterat till arbetsplatsen, som 
ett bättre alternativ för att ge uppskattning till medarbetare i 
Norrköpings kommun. För att summera svaret till interpellantens frågor 
så är det anledningen att personalfesten inte blir av och vi ser i nuläget 
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inte att den kommer återinföras. Uppskattning till kommunens 
medarbetare ger vi hellre på detta vis.

Eva-Britt Sjöberg (KD) 
Ordförande i personalutskottet 
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§ 10 Interpellation från Senad Mutic (S) om 
områdesutveckling
KS 2023/0060

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet
Senad Mutic (S) lämnade den 16 januari interpellation om 
områdesutveckling, bilaga § 10a. 

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 10b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanter och interpellerad även Ingrid Cassel (M), Olle Vikmång 
(S), Robert Nordman (MP), Christian Widlund (C) och Ned Wallin (M). 

___________________________________
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        Bilaga § 10a

Interpellation om områdesutveckling
I Norrköpings kommun ska man kunna leva ett gott liv oavsett var man 
väljer att bosätta sig. Det ska vara möjligt att leva på landsbygden såväl 
som i någon av våra centralorter eller i något av våra mer centrala 
bostadsområden. Det har varit en tydlig politisk prioritet att arbeta med 
detta och det var därför vi för ett antal år sedan breddade den dåvarande 
landsbygdberedningens uppdrag till att omfatta områdesutveckling i ett 
större perspektiv. 

Utgångspunkten för arbetet i landsbygds- och områdesberedningen och 
områdesdelegationen har varit att utveckla förutsättningarna så att man 
kan leva ett gott liv där man önskar. Det handlar om allt från kultur-, 
fritids- och föreningsliv, offentlig såväl som privat service, 
trygghetsfrågor och mycket mer. Områdesutveckling är med andra ord 
något som vi bör ha fokus på. 

Den nuvarande majoriteten har, beslutat sig att förändra uppdraget så det 
åter igen blir en renodlad landsbygdsberedning. Övrig 
områdesutveckling har man vid tillfälle hänvisat till det 
brottsförebyggande rådet. Genom den hör förändringen skickar man en 
signal om områdesutveckling bara handlar om trygghetsfrågor och att 
utvecklingen av kommunens centralorter och centrala stadsdelar bara är 
av intresse om otryggheten blir ett problem. Norrköpings Kommun ska 
naturligtvis ha ett stort fokus på landsbygdsfrågorna, men om man vill 
utveckla hela kommunen är det ett långt mycket bredare anslag man 
behöver ha. 

Därför undrar jag: 
Anser majoriteten att områdesutveckling bara handlar om 
trygghetsfrågor? Hur avser den nya majoriteten arbeta för att samordna 
kommunens arbete för att stärka exempelvis föreningsliv, friluftsliv, 
offentlig och privat service i hela kommunen. 

Senad Mutic (S)
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        Bilaga § 10b 

Svar på interpellation från Senad Mutic (S) om 
områdesutveckling
Interpellanten lyfter fram vikten av områdesutveckling och pekar på att 
landsbygdsberedningens breddade sitt uppdrag till att inkludera sådana 
frågor under förgående mandatperiod. Vi delar interpellantens vision om 
att man ska kunna leva ett gott liv oavsett vart man bosätter sig i 
Norrköpings kommun. 

Borgerlig samverkan har däremot inte sett önskad effekt av det man 
ville uppnå med att bredda landsbyggsberedningens uppdrag. En 
genomgång av beredningens arbete visar att det varit begränsat med 
vilken effekt som just beredningen haft på områdesutveckling i 
Norrköpings kommun. De insatser som har stärkt tryggheten, 
möjliggjort fritidsaktiviteter för ungdomar och annat som interpellanten 
anför är viktigt för ett områdes utveckling har skett i andra forum. 

Borgerlig samverkan vill därför att arbetet med områdesutveckling 
fortsättningsvis ska ske i nämnderna utifrån nämndernas 
ansvarsområden. Det finns ett grundläggande ansvar för den kommunala 
organisationen att se till alla medborgares behov även utifrån ett 
geografiskt perspektiv. Det är i nämnderna med tillhörande kontor som 
det finns kompetens för respektive sakfråga samt budget avsatt för 
aktuellt ansvarsområde. Det är Borgerlig samverkans uppfattning att 
resultat uppnås bäst när resurser i form av kompetens och ekonomi 
samlas på samma ställe som ansvar. 

Avslutningsvis – Borgerlig samverkan anser att områdesutveckling 
handlar om mer än trygghetsåtgärder. Det som interpellanten hänvisar 
till var ett exempel på att trygghetsfrågor utifrån kommunstyrelsens 
ansvar kommer att hanteras till stor del inom ramen för Norrköpings 
brottsförebyggande råds arbete. I övrigt kommer Borgerlig samverkan 
aktivt arbeta för att hela Norrköpings behov lyfts fram i alla nämnders 
arbete för att stärka olika områdens utveckling. Det är min förhoppning 
som kommunstyrelsens ordförande att samtliga partier ser det här som 
en möjlighet att få ännu mera kraft i arbetet för det goda livet i hela 
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Norrköping.

Sophia Jarl (M)
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 11 Kommunfullmäktiges fyllnadsval
KS 2023/0002

Beslut
1. Tommy Jaensson utses till ledamot i Upplev Norrköping AB för 

tiden 2023-01-01 och fram till och med ordinarie bolagsstämma 
2027 har hållits.

2. Sten Nilsson (SD) entledigas från uppdraget som ledamot i 
Kommittén för utdelning av Nelinska fondens överskott.

3. Gunilla Hellberg (SD) utses till ledamot i Kommittén för utdelning 
av Nelinska fondens överskott för tiden fram till och med 2026-12-
31.

4. Tomas Tekmen (KD) utses till ledamot i Norrköping Rådhus AB 
för tiden 2023-01-01 och fram till och med ordinarie bolagsstämma 
2027 har hållits.

5. Eva-Britt Sjöberg (KD) utses till suppleant i Norrköping Rådhus 
AB för tiden 2023-01-01 och fram till och med ordinarie 
bolagsstämma 2027 har hållits.

6. Karolina Eriksson (V) utses till suppleant i Scenkonst Öst AB fram 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 har hållits.

7. Cornelia Hallner (V) entledigas från uppdraget som nämndeman i 
Norrköpings Tingsrätt.

8. Maud Waltersson utses till ledamot i Norrköping Science Park AB 
för tiden 2023-01-01 och fram till och med ordinarie bolagsstämma 
2027 har hållits.

9. Mikael Forkner entledigas från uppdraget som suppleant i 
Norrköping Science Park AB.

10. Louise Lennersten, entledigas från uppdraget som ledamot i 
Norrköping Science Park AB.
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11. Lennart Stenberg (M) utses till ledamot i Wadströmska fonden 
fram till och med 2026-12-31. 

12. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet

Följande avsägelser har inkommit till dagens sammanträde:

Sten Nilsson (SD), ledamot i Kommittén för Lenningska 
pensionsfonden.

Louise Lennersten, ledamot och Mikael Forkner, suppleant i Norrköping 
Science Park AB.

På kommunfullmäktige den 19 december 2022 fattade 
kommunfullmäktige beslut om att utse Tomas Tekmen (KD) till 
suppleant och Eva-Britt Sjöberg (KD) till ordinarie ledamot i 
Norrköping Rådhus AB. Rätt beslut ska vara att Tomas Tekmen (KD) 
utses till ordinarie ledamot och Eva-Britt Sjöberg (KD) till suppleant i 
Norrköping Rådhus AB.

Yrkanden

Nicklas Lundström yrkar att punkten 6 ändras så att föreslagen 
suppleant utses fram till ordinarie bolagsstämma 2023. 

Propositionsordning

När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med liggande förslag samt att bifalla Nicklas Lundströms (V) 
ändringsyrkande. 

___________________________________
Sänt till:
De valda och entledigade
Norrköping Rådhus AB (P. Olausson)
Scenkonst Öst (S. Aman)
Norrköping Science Park AB (J. Nilsson)
Kommunstyrelsens kontor (L. Hjort) 
Troman 
Norrköpings Tingsrätt
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Justeras:

____________________
Anna Sotkasiira Wik

____________________   ____________________
Monica Holtstad     d    Monica Holtstad Andreas Bohlin

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 49(52)

2023-01-30
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 12 Delegation av rätten att besluta om 
medborgarförslag till fullmäktige
KS 2022/1335

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i 
nedanstående medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen 
överlåta rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen 
eller nämnderna. 
Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta 
om medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om 
pendlarparkering till nya 
bussfickorna utmed Lv 215 i 
Norsholm

Inkom 2022-12-05

Samhällsplaneringsnämnden

03 Medborgarförslag om 
gatubelysning av vägarna 
mellan Tessins väg och 
Västerbyvägen mot Charlotts 
väg Norsholm

Inkom 2022-12-05

Samhällsplaneringsnämnden

04 Medborgarförslag om gång- 
och cykelväg utmed Lv 215 
Norsholm

Inkom 2022-12-05

Samhällsplaneringsnämnden
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05 Medborgarförslag om 
informationstavla vid 
Borgsruinen

Inkom 2022-12-05

Samhällsplaneringsnämnden

06 Medborgarförslag om 
öppningsbar bro i Inre 
hamnen

Inkom 2022-12-27 

Samhällsplaneringsnämnden

07 Medborgarförslag om förbud 
mot nattrafik övre del Folkets 
husvägen i Skärblacka

Inkom 2022-12-30

Avvisas

Inte kommunal väg

08 Medborgarförslag om att 
öppna Himmelstalundsbadet 
1 maj 2023

Inkom 2023-01-05

Kultur- och fritidsnämnden

___________________________________
Sänt till:
Berörda kontor
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§ 13 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 
KS 2023/0031

Beslut
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för vidare beredning. 

Beskrivning av ärendet
Följande motion har inkommit till dagens sammanträde: 

1. Motion av Maria Sayeler Behnam (S) om att inrätta personliga 
tillägg för behöriga lärare och rektorer.

2. Motion av Christian Widlund (C) om att uppmärksamma 50 års 
jubileet av bildandet av Norrköpings kommun.

___________________________________
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§ 14 Rapporter med mera

Information om nämndemannavalet 2023 
KS 2023/0098


	Beskrivning av ärendet

